
Prohlášení ke stávce dne 27. listopadu 2023 

 

Vážení rodiče, milé žákyně, milí žáci, 

dovolte nám, abychom vás informovali, proč se část našeho pedagogického sboru – ať už jde o členy 

odborů, anebo nikoli – připojí 27. listopadu ke stávce pracovníků ve školství. 

Média pokrývají celou problematiku v uplynulých týdnech celkem důkladně a jsme si jisti, že jste měli 

možnost seznámit se s argumenty ministerstva na jedné straně i mnoha zástupců pedagogické a 

nepedagogické veřejnosti na straně druhé, a tak si na věc už vytvořit svůj názor. 

Přesto bychom rádi uvedli ještě jeden zcela konkrétní argument, který se přímo týká vzdělávání na 

našem gymnáziu. Nebudeme tedy nyní poukazovat např. na tristní tabulkové tarifní platy kuchařek a 

pracovnic úklidu, za jejichž zvýšení se ke stávce rovněž solidárně připojujeme, nebo plánovanou změnu 

financování asistentů pedagoga a školních psychologů, která se výrazně negativně dotkne především 

vzdělávání na základních školách a s níž nesouhlasíme. Stejně tak ponecháváme stranou nesystémové 

řízení celého resortu či rozpor mezi slovy a činy, pokud jde o plnění programového prohlášení vlády a 

chápání školství jako společenské priority, a zaměříme se na potenciální dopad snížení tzv. PHmax 

koeficientu pro výuku na Gymnáziu Arabská.  

Reálně se jedná o ono často zmiňované dělení hodin. Pokud by aktuální návrh z dílny ministerstva 

školství prošel, projeví se to u nás ještě poměrně snesitelně v budoucím 3. a 4. ročníku, neboť v jejich 

školním vzdělávacím programu je jistá rezerva – ale ani tak by žáci oboru programování už od září 2024 

nejspíš nemohli mít dělené hodiny M ani ČJ. Mnohem závažnější situace však hrozí pro budoucí 1. a 2. 

ročníky: jelikož jsme (v souladu se vzdělávacími trendy, doporučeními expertů a zájmem studentů) 

upravili ŠVP, snížili hodinové dotace povinných předmětů a vytvořili další blok volitelného předmětu, 

musely by se nově redukovat dělené hodiny M i ČJ ve všech zaměřeních, dále dělení tříd v latině (Hu) 

a  laboratorních pracích (Př), event. i v dalších předmětech (HU, VU). 

Je příznačné, že s tímto návrhem MŠMT na snížení PHmax vyjádřila v připomínkovém řízení 

jednoznačný nesouhlas řada organizací: počínaje Unií školských asociací ČR a Hospodářskou komorou 

ČR, pokračuje Svazem měst a obcí ČR nebo Sdružením místních samospráv, a konče Magistrátem hl. 

města Prahy (náš zřizovatel) i mnoha dalšími kraji. 

Cílem naší stávky je tedy mimo jiné to, aby MŠMT i tento svůj záměr revidovalo a plánované snížení 

PHmax zmírnilo. Dnes dopoledne (22. 11.) jsme dostali zprávu, že zmírnění by nastat mělo, ale protože 

změna dosud nemá oficiální a především právně závaznou podobu, důvody ke stávce pro nás trvají – i 

vzhledem k výše zmíněným požadavkům týkajícím se financování nepedagogických profesí ve školství. 

Doufáme, že naše argumenty přijmete s pochopením, a děkujeme vám za vstřícnost k našim 

požadavkům, byť se s nimi osobně nemusíte ztotožňovat. 

 

V Praze dne 22. 11. 2023. 
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